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De vaste commissie voor Europese Zaken1 heeft in haar vergaderingen 
van 10 en 24 mei 2022 gesproken over de Commissiemededeling inzake 
een vernieuwd strategisch partnerschap met de ultraperifere gebieden2. 
De commissie heeft de gelegenheid gegeven tot schriftelijk overleg met 
de regering. De leden van de CDA-fractie hebben in dat kader enkele 
vragen. De leden van de Fractie-Nanninga sluiten zich bij deze vragen 
aan. 

Naar aanleiding hiervan is op 31 mei 2022 een brief gestuurd aan de 
Staatssecretaris van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties. 

De Staatssecretaris heeft op 5 juli 2022 gereageerd. 

De commissie brengt bijgaand verslag uit van het gevoerde schriftelijk 
overleg. 

De griffier van de vaste commissie voor Europese Zaken,
Bergman 

1 Samenstelling:
Essers (CDA), Koffeman (PvdD), Backer (D66), Faber-Van de Klashorst (PVV), Van Apeldoorn 
(SP) (ondervoorzitter), De Boer (GL), Van Dijk (SGP), Koole (PvdA), Oomen-Ruijten (CDA) 
(voorzitter), Stienen (D66), De Bruijn-Wezeman (VVD), Van Rooijen (50PLUS), arbouw (VVD), 
Van Ballekom (VVD), Beukering (Fractie-Nanninga), Bezaan (VVD), Frentrop (Fractie-Frentrop), 
Geerdink (VVD), Huizinga-Heringa (CU), Karimi (GL), Otten (Fractie-Otten), Vendrik (GL), Vos 
(PvdA), Van Wely (Fractie-Nanninga) en Raven (OSF).

2 Commissiemededeling «Mensen vooropstellen, zorgen voor duurzame en inclusieve groei en 
het potentieel van de ultraperifere regio’s van de EU ontsluiten», COM(2022)198, d.d. 3 mei 
2022. Zie E-dossier E220009 op www.europapoort.nl.
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BRIEF VAN DE VOORZITTER VAN DE VASTE COMMISSIE VOOR 
EUROPESE ZAKEN  

Aan de Staatssecretaris van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties 

Den Haag, 31 mei 2022 

De vaste commissie voor Europese Zaken heeft in haar vergaderingen van 
10 mei en 24 mei 2022 gesproken over de Commissiemededeling inzake 
een vernieuwd strategisch partnerschap met de ultraperifere gebieden3. 
De commissie heeft de gelegenheid gegeven tot schriftelijk overleg met 
de regering. De leden van de CDA-fractie hebben in dat kader de 
volgende vragen. De leden van de Fractie-Nanninga sluiten zich hierbij 
aan. 

Het Koninkrijk der Nederlanden heeft geen gebieden die de status van een 
ultraperifeer gebied hebben. De leden van de CDA-fractie vragen of u kunt 
aangeven of en zo ja van welke fondsen, genoemd in het vernieuwd 
strategisch partnerschap, de Caribische delen van het Koninkrijk der 
Nederlanden wel gebruik kunnen maken. Daarnaast vragen deze leden of 
u kunt aangegeven op welke wijze de Caribische delen van het Koninkrijk 
der Nederlanden verder gebruik zouden kunnen maken van de 
vernieuwde strategie? 

De commissie voor Europese Zaken ziet uw reactie op bovengenoemde 
vragen met belangstelling tegemoet en ontvangt deze graag binnen vier 
weken na dagtekening van deze brief. 

De voorzitter van de vaste commissie voor Europese Zaken,
M.G.H.C. Oomen-Ruijten 

3 Commissiemededeling «Mensen vooropstellen, zorgen voor duurzame en inclusieve groei en 
het potentieel van de ultraperifere regio’s van de EU ontsluiten», COM(2022)198, d.d. 3 mei 
2022. Zie E-dossier E220009 op www.europapoort.nl.
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BRIEF VAN DE STAATSSECRETARIS VAN BINNENLANDSE ZAKEN 
EN KONINKRIJKSRELATIES  

Aan de Voorzitter van de Eerste Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 5 juli 2022 

Hierbij bied ik u de antwoorden aan op de schriftelijke vragen die zijn 
gesteld door de fractie van het CDA en de Fractie-Nanninga (ingezonden 
d.d. 31 mei 2022). 

Vragen 
Het Koninkrijk der Nederlanden heeft geen gebieden die de status 
van een ultraperifeer gebied hebben. De leden van de CDA-fractie 
vragen of u kunt aangeven of en zo ja van welke fondsen, 
genoemd in het vernieuwd strategisch partnerschap, de 
Caribische delen van het Koninkrijk der Nederlanden wel gebruik 
kunnen maken. Daarnaast vragen deze leden of u kunt aange-
geven op welke wijze de Caribische delen van het Koninkrijk der 
Nederlanden verder gebruik zouden kunnen maken van de 
vernieuwde strategie? 

De Caribische delen van het Koninkrijk hebben de status van Landen en 
Gebieden Overzee (LGO) bij de Europese Unie. In tegenstelling tot de 
ultraperifere gebieden (UPG’s) is in de LGO het Europees recht niet 
volledig van toepassing. Door de LGO-status hebben zij beperkter toegang 
tot de EU-fondsen dan de UPG’s. In antwoord op uw vraag op de 
volgende bladzijden twee tabellen: één met de in de mededeling 
genoemde fondsen waarvan de LGO wél en één met de genoemde 
fondsen waarvan de LGO geen gebruik van kunnen maken. 

Naast zelfstandig voorstellen indienen voor de fondsen die openstaan 
voor de LGO, kunnen zij proberen gezamenlijk voorstellen in te dienen 
voor deze fondsen of aansluiting te zoeken bij projecten van andere 
lidstaten of UPG’s. 

Ik hecht er aan te benadrukken dat het toegang hebben tot fondsen geen 
garantie voor succesvolle benutting is. De procedures van de Europese 
Commissie zijn complex en vragen om veel kennis en vaardigheden en 
soms om samenwerking en cofinanciering die niet altijd beschikbaar zijn 
bij de LGO. Indien de LGO dat willen kan ik daarbij ondersteuning bieden. 
Voorts blijf ik mij binnen de Europese Unie inzetten om de effectieve 
toegankelijkheid van EU-fondsen voor de LGO te vergroten. 
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De Staatssecretaris van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 
Digitalisering en Koninkrijksrelaties,
A.C. van Huffelen
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